

Associated Endodontists

Dr. Leo Lazare

Dr. Lisane Paquette

265 Carling Avenue, Suite 620, Ottawa, Ontario K1S 2E1 Tel. (613) 238-2463 Fax (613) 238-2817

INFORMED CONSENT

We are concerned not only about your dental health and endodontic treatment needs, but also about your right as a patient to make the treatment decision that you feel is best for you. Our commitment to you is to provide you with detailed and complete information about your dental needs as we diagnose them. We will share our diagnostic processes with you, and we invite and welcome all of your questions regarding our work with you.

Towards this aim of a full, mutual sharing of information we feel it is important to advise you of the reasonably foreseeable risks of endodontic therapy. The following is important information you need to have in making your decision about treatment:

- Root canal therapy is a procedure designed to retain a tooth which may otherwise require extraction. Root canal therapy has a very high degree of success. However, it is a biological procedure and results cannot be guaranteed.
- Occasionally, and despite our best efforts, a tooth that has undergone non-surgical root canal therapy may require re-treatment or root canal surgery.
- We make special efforts to preserve the crowns of teeth we treat, but despite our best efforts occasionally a porcelain crown may fracture and require a new restoration.
- Even after root canal therapy, approximately 5 - 8% of endodontically treated teeth may eventually require extraction.
- Final restoration of the tooth that has undergone root canal therapy is essential for retention of the tooth. The final restoration should be completed **within 3 weeks of root canal therapy**. Final restorations are provided by your regular dentist.
- In some cases, the cause of an inflammation or infection in a tooth is a small crack. Many of these cracked teeth can be successfully retained by doing root canal therapy followed by a crown. These properly restored cracked teeth are functional, but may have a different feel than your other teeth.

Signature of Patient (or Parent)

Date

Associated Endodontists

Dr. Leo Lazare

Dr. Lisane Paquette

265 Carling Avenue, Suite 620, Ottawa, Ontario K1S 2E1 Tel. (613) 238-2463 Fax (613) 238-2817

LE CONSENTEMENT ÉCLAIRÉ

Nous nous préoccupons non seulement de votre santé dentaire et de vos besoins en soins endodontiques, mais aussi de votre droit de décider du traitement que vous estimez le meilleur pour vous. Notre engagement à votre égard consiste à vous informer entièrement et en détail de vos besoins dentaires en fonction des diagnostics que nous posons. Nous vous expliquerons notre démarche et vous invitons vivement à poser toutes les questions qui vous viendront à l'esprit au sujet de notre travail.

Dans la poursuite de ce partage entier et mutuel d'information, nous estimons important de vous aviser des risques raisonnablement prévisibles que comportent les soins endodontiques. Voici donc des renseignements importants que vous devez connaître pour décider de votre traitement.

- Le traitement radiculaire est une procédure qui vise à conserver une dent qu'il faudrait peut-être extraire autrement. Il a un très haut degré de réussite. Néanmoins, comme c'est une procédure biologique, on ne peut en garantir le résultat.
- Il arrive parfois que, malgré tous nos efforts, une dent qui a subi un traitement radiculaire non chirurgical ait besoin d'un autre traitement semblable ou d'un traitement chirurgical.
- Nous faisons l'impossible pour conserver les couronnes des dents que nous traitons, mais, malgré tout, il arrive occasionnellement qu'une couronne de porcelaine se fracture et qu'il faille effectuer une nouvelle restauration.
- Même après le traitement radiculaire, environ 5 à 8 % des dents traitées en endodontie devront peut-être éventuellement être extraites.
- Il faut absolument compléter le travail de restauration pour conserver la dent qui a subi un traitement radiculaire. La finition devrait se faire **dans un délai de 3 semaines** et c'est votre dentiste traitant qui la fera.
- Dans certains cas, l'inflammation ou l'infection d'une dent est causée par une petite craquelure. On peut conserver la plupart des dents ainsi craquelées grâce au traitement radiculaire et à l'ajout d'une couronne. Restaurées correctement, ces dents sont fonctionnelles, mais peuvent avoir une sensation différente.

Signature du patient, de la patiente ou du parent

Date